
PROTOKÓŁ NR 4/11

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej,

które odbyło się 21 marca 2011 roku.

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 16:30, zakończyło o 18:20.

Uczestniczyli w nim:

Członkowie Komisji:

1. Stanisław Schmidt – Przewodniczący Komisji,

2. Teresa Szczepańska,

3. Zofia Ujma,

4. Mariusz Kubiak, 

5. Zbigniew Piątek,

6. Paweł Szymczyk,

7. Artur Wrona.

Zaproszone osoby:

8. Mirosław Górecki,

9. Andrzej Machnica,

10. Irena Kawałek,

11. Krzysztof Arabski.

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Rozpatrzenie petycji bezrobotnych mieszkańców Kowar którzy są podopiecznymi MOPS-u i 

korzystają z dożywiania.

3. Sprawy różne.

Ad.  1 Posiedzenie  Komisji otworzył Przewodniczący  P.  Schmidt,  przywitał  przybyłych  gości  i 

wszystkich zebranych  w związku z petycją jaka wpłynęła do Rady Miejskiej od bezrobotnych mieszkańców 

Kowar, podopiecznych Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej którzy korzystają z dożywiania w stołówkach 

finansowanych przez MOPS, udzielił głosu przedstawicielowi tej grupy ludzi, Panu Arabskiemu.

Ad. 2 Pan Arabski Krzysztof stwierdził że to on był inicjatorem i autorem petycji – na uwagę że jest 

ona nie podpisana – wyjął i przekazał listy z podpisami innych kilkudziesięciu mieszkańców którzy objęci są 

przez MOPS dożywianiem.

Przewodniczący  Komisji  poprosił  o  wyjaśnienie  i  argumenty  na  zamieszczone  w  petycji  zarzuty,  Panie 

prowadzące stołówki. Pierwsza z Pań która prowadzi stołówkę przy Szkole Podstawowej nr 3, stwierdziła że 

stawka 3,80 zł jest rzeczywiście za mała, w związku z galopującymi cenami artykułów żywnościowych nie  

zapewnia zrównoważenia wartości posiłku. Przy Szkole nr 3 istnieje stołówka z której korzysta 200 osób.

Pani Augustynowicz prowadząca stołówkę przy Szkole Podstawowej nr 1, objęte ma dożywianiem 171 osób, 

przy czym oznajmiła że jedzenie jest na pewno bardzo dobre w stosunku do ceny tj. 3,80 zł.
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Pan Arabski, miasto Kowary określił jako miasto ludzi bezrobotnych, emerytów i rencistów, mieszkańców 

jako niereformowalnych zdanych na ten jeden jedyny posiłek który według niego powinien być obfity bo dla 

niego jest to posiłek stanowiący główne pożywienie. 

Według Pana Arabskiego, władze miasta nie są kreatywne, nie potrafią sięgnąć po środki zewnętrzne, a on się  

na tym zna bo piastował w przeszłości różne stanowiska związane również z gastronomią.

Radny  P.  Kubiak  spytał  czy  podawana  obecnie  porcja  żywnościowa  spełnia  wartość  kaloryczną?  P.  

Augustynowicz - „do tej pory nie zmniejszyłam wartości kalorycznej”.

Pani Irena Kawałek – Dyr. MOPS przekazała dane: na rok 2011 zaplanowane jest w budżecie MOPS 413 tys. 

zł. Część podopiecznych pobiera ekwiwalent pieniężny zamiast posiłków – jest takich 67 osób co w gotówce 

stanowi 4800 zł jako że ekwiwalent wynosi 3 zł. W roku 2010 z posiłków korzystało 764 osoby w tym 254  

dzieci. Umowy zawarte między MOPS-em a stołówkami były aneksowane, stawka została podniesiona o 10 gr.

Ze strony P. Augustynowicz padła sugestia aby stworzyć jedną stołówkę zamiast dwu istniejących i wówczas  

stawka 3,80 zł wystarczy.

Pan Burmistrz problem widzi w kilku płaszczyznach. Według P. Burmistrza wśród korzystających z pomocy 

są ludzie sprawni nie nadający się jednak do żadnej  pracy ze względu na spożywanie alkoholu, a pomoc 

polega na dożywianiu a nie na karmieniu i żywieniu. 

Na pytanie P. Kubiaka – jaka kwota satysfakcjonowałaby Panie prowadzące stołówki, Pani Augustynowicz 

odpowiedziała że 5,50 zł.

Pan Burmistrz podkreślił że obie wiąże Umowa zgodnie z którą muszą spełniać określone warunki, co nie  

znaczy że nie mogą rozwiązać umowy. Podobne zdanie miała Pani Irena Kawałek. Według p. Arabskiego w 

gminach ościennych są posiłki po 6, a nawet 11 zł, co P. Burmistrz kazał sprawdzić.

Ad. 3 W sprawach różnych – po wyjściu zaproszonych – w dalszym ciągu trwała dyskusja nad w/w 

tematem.

Na tym posiedzenie zakończono.  

Wnioski Komisji:

1.  Komisja  Zdrowia  i  Opieki  Społecznej  prosi  o  udostępnienie  wykazu  z  gmin  ościennych  z 

wysokością w zł dopłat do posiłków dla bezrobotnych objętych opieką Ośrodków Pomocy.

Protokołowała:                                                                                                                  Przewodniczący

Zofia Ujma                                                                                                     Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej
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